

အဘူဇာ 27

ဆာဂူဆာဝါဘဉ် DeKalb ကီရ်ရှဉ်ခိးထံဉ်ကီရ်ရှဉ်ကီလီကဝီဟံဉ်ဖိယိဖိခဲလၢဂ်.

ယတူလီဉ်မုဉ်ပပုမၤလီတၢ်ဖိတဖဉ်လၢအယုထၢမဲဉ်-သကိး-မဲဉ်တၢ်မၤလီမၤဒီး လၢကဟဲက့မၤလီက့တၢ်လၢ ကီတၢ်သ့ဉ်ထီဉ်အပူလၢတၢ်သ့ဉ်ဆုဉ်သးဂဲအပူန့ဉ်လီၤ. ပူကွံဉ်နံဉ်မ့ဉ်နံဉ်လၢအိဉ်ဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲ မ့ဉ်လၢပထံဉ် ဘဉ် COVID-19 တၢ်ဆါသၤတြီဉ်လၢဟီဉ်ခိဉ်ချၢဒီးဘဉ်အယိန့ဉ်လီၤ. ပလဲခိဖျိဘဉ်တၢ်လီမၤလၢ ပုတဝၢဒီးထံဉ်ကီဒီးဘဉ်အပူန့ဉ်လီၤ. နဲလဲဉ်ဂ့ၤ, ဝဲပဘူးထီဉ်ဒီးတၢ်ကပီလၢတၢ်မၤအကျိအကျဲအကတၢ် အသိး, ယမုဉ်လၢလၢပကလဲထီဉ်လဲထီဉ်ကီကီကျၢကျၢဒီးဂ့ၤန့ဉ်အလီတက့ဉ်န့ဉ်လီၤ.

ယသ့ဉ်ပိးသးဝးဒီး လါမၤရှး ၉ သီသနက့, ယမုဉ်လၢကွံဉ်မုဉ်နံဉ်လၢပကတူလီဉ်မုဉ်ဘဉ်ကဒါက့ ပပုမၤလီ တၢ်ဖိတဖဉ်ခဲလၢဂ်လၢကဟဲက့မၤဒါက့ဆူ ပကီတၢ်သ့ဉ်ထီဉ်တဖဉ်အပူန့ဉ်လီၤ. ဝဲတူလၢနံဉ်အဝဲန့ဉ်, ပကမၤသကိးတၢ်ဆုဉ်ဆုဉ်လၢကမၤလီတၢ်ပပုမၤလီတၢ်ဖိတဖဉ် မၤတၢ်ကဲထီဉ်လိဉ်ထီဉ်လၢ တၢ်မၤလီမၤဒီး အပတီၢ်ပၤယုဉ်ဟံဉ်ဖိဉ်အပူန့ဉ်လီၤ.

တၢ်မၤဆဲးလီၤစ့ၤလီၤတၢ်မၤအကျဲသန့တဖဉ်

ပပုကီဖိ, ကီသရဉ်ဒီးပုမၤတၢ်ဖိတဖဉ်အတၢ်ပူဖျဲးဒီးတၢ်အိဉ်ဘီဉ်အိဉ်ညီတဖဉ်န့ဉ် မ့ဉ်ဝဲတၢ်အရ့ဒိဉ်ကတၢ်ဒီးမ့ ဉ်တၢ်အရ့ဒိဉ်ကတၢ်လၢပဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ဝဲပပုကီဖိတဖဉ်, ကီသရဉ်တဖဉ်ဒီးပုမၤတၢ်ဖိတဖဉ် လၢကီတၢ်သ့ဉ်ထီဉ် အပူအခါ, တၢ်မၤဆဲးလီၤစ့ၤလီၤတၢ်မၤအကျဲသန့တဖဉ် - လၢဘဉ်တၢ်အုဉ်ကီအီလၢ တၢ်ဖိဉ်ကီပၤဆုတၢ်ဆါဒီး တၢ်ဟ့ဉ်တၢ်ဒီးသအဲထၢဉ် (Centers for Disease Control and Prevention (CDC) - န့ဉ်တၢ်ကဘဉ်လူပိာ်မၤထွဲအီၤ လၢကမၤလီတၢ်ပုကိးဂၤဒဲးပုဖျဲးန့ဉ်လီၤ. တၢ်မၤအကျဲသန့တဖဉ် လၢ ကီရ်ရှဉ်ကီလီကဝီတဖဉ်မၤကဲထီဉ်လိဉ်ထီဉ် လၢကမၤစ့ၤတၢ်လီၤဘဉ်ယိဉ်လၢတၢ်ဆါဘဉ်က ဉ်အဂီၢ်တဖဉ်န့ဉ်မ့ဉ်ဝဲ -

- ထီယာ်နီဉ်ကျၢ်ဘၢမဲဉ်ထီဘိ
- တၢ်အိဉ်စီၤစ့ၤယံးလီၤသးဒီးပုဂၤ
- သ့န့တဖဉ်
- မၤကဆဲးကဆိဒီးမၤသံတၢ်ယုးတၢ်ယာ်
- တၢ်လူပိာ်ထွဲတၢ်ဆဲးကျၢ
- တၢ်သ့ဉ်ထီဉ်အပူတၢ်ပျဲန့ဉ်လီၤဟးထီဉ်ကလံအကျိအကျဲတဖဉ်

လၢတၢ်မၤန့ဉ်အါထီဉ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိဘဉ်ယးဒီး ပကဟံ DeKalb ကီရ်ရှဉ်ခိးထံဉ်ကီရ်ရှဉ်ကီလီကဝီပူပူဖျဲးဖျဲး နဲလဲဉ်အဂီၢ်, စံလီၤ [ဝဲအံၤ](#). လၢကကွံဉ်သိလုဉ်အကျိတဖဉ်အဂီၢ်, စံလီၤ [ဝဲအံၤ](#).

COVID-19 ကသံဉ်ဒီးသဒါ

DCSD မၤသကိးတၢ်ဘူးဘူးတၢ်တၢ်ဒီး DeKalb တၢ်အိဉ်ဆုဉ်အိဉ်ချၢဝဲကျိၤ လၢကမၤကဲထီဉ်လိဉ်ထီဉ် တၢ်မၤအကျဲသန့တဖဉ်လၢပုမၤတၢ်ဖိတဖဉ်အဂီၢ် လၢကဆဲးဘဉ် COVID-19 ကသံဉ်ဒီးသဒါ ဝဲကသံဉ်ဒီးသဒါအိဉ်လၢလၢလီဉ်လိဉ်အခါန့ဉ်လီၤ. တၢ်ကဟ့ဉ်အါထီဉ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢခံတန့ဉ်လီၤ.

ပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပုၤမတၢ်ဖိတဖၣ်စ့ၢ်ကိးလၢ ကသံကွၢ်သံဒီးအဝဲသ့ၣ်အဂံၢ်ခိၣ်ထံးပုၤဟ့ၣ်လီၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်မၤစၢတဖၣ် ဖဲကသံၣ်ဒီးသဘၣ်ပးဒီးကသံၣ်ဒီးသဘၣ်အိၣ်လံၤခါန့ၣ်လီၤ.

သးခုယုၣ်ဒီးန့ၣ်ဒိၣ်မးလီၤ

ပုၤကွၢ်အနံၤအံၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ကစီၣ်လီၤဆိလၢ DCSD အဂီၢ်လီၤ. ယအဲၣ်ဒီးကတိၤဒိၣ်ပတြၢတၢ်ဘၣ် Lithonia တီၤထီၣ်ကိၣ်န့ၣ်ယၢ် [Zae Brewer](#), လၢဘၣ်တၢ်ယုထၢထီၣ်အိၣ်ဒိၣ် Georgia ခၢၣ်စးဆူ ၂၀၂၁ ကီၢ်အမဲရကၤဘျီၣ်ဒိၣ်ထးသးစၢတၢ်တီၢ်ကျဲၤ (United States Senate Youth Program (USSYP) န့ၣ်လီၤ. အဝဲကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢ ၁၀၄-ပုၤကိၣ်ဖိခၢၣ်စးကရၢ ဒီးကမၤန့ၢ် \$၁၀,၀၀၀ ခိလုၣ်ကူၣ်သ့စ့ဆိၣ်ထွဲလၢ ဖျၢၣ်စိမိၤတၢ်မၤလိမၤဒီးအပတီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပပၤကဖၢပသးဒိၣ်မးလၢ Zae အဂီၢ်, ဒီးပသ့ၣ်ညါလၢ အဝဲကန့ၢ်ခၢၣ်စးလၢ Lithonia တီၤထီၣ်ကိၣ်ဒီး DCSD အဂီၢ်ဂုၤဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

ယအဲၣ်ဒီးကတိၤဒိၣ်ပတြၢဖျါကိး တီၤထီၣ်ကိၣ် ၁၁ ဖျါလၢအမၤန့ၢ်မံၤလၢသၣ်ကပီၤ ၂၀၂၁ [တၢ်ဟံၣ်လီၤဆိတၢ်လီၢ် တၢ်ကျဲ \(AP\) မံၤလၢသၣ်ကပီၤကိၣ်တဖၣ်](#). န့ၣ်လီၤ. AP တီၤတၢ်မၤလိတဖၣ် ဟ့ၣ်လီၤ ပပုၤမၤလိတဖၣ် ဒီးတၢ်ခွဲးဂုၤယၢ်ဘၣ်လၢကမၤလိ ခိလုၣ်ကိၣ်-ပတီၢ်လံာ်တၢ်မၤလိ ဖဲအိၣ်လၢတီၤထီၣ်ကိၣ်အပူၤ ဒီးဟံးန့ၢ် AP တၢ်ဒီးစးတဖၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်ပဆူရဲၣ်ကျဲၤအိၣ်လၢ ခိလုၣ်ကိၣ်ကမံးတံာ်န့ၣ်လီၤ. ပသးခုယုၣ်ဒီး ကိၣ်သရၣ်တဖၣ်, ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးပုၤမၤလိတဖၣ်ဖဲ Arabia Mountain တီၤထီၣ်ကိၣ်, Chamblee Charter တီၤထီၣ်ကိၣ်, Clarkston တီၤထီၣ်ကိၣ်, Cross Keys တီၤထီၣ်ကိၣ်, DeKalb ဂံၢ်ခိၣ်ထံးခိလုၣ်ကိၣ်အဝဲဒမံၢ်, DeKalb န့ၣ်လီၤ, Druid Hills တီၤထီၣ်ကိၣ်, Dunwoody တီၤထီၣ်ကိၣ်, Lakeside တီၤထီၣ်ကိၣ်, Southwest DeKalb တီၤထီၣ်ကိၣ်ဒီး Tucker တီၤထီၣ်ကိၣ်ဖဲတၢ်ဟ့ၣ်လီၤ မံၤလၢ သၣ်ကပီၤအံၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကမံးတံာ်တၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤအနံၤ

DCSD ဘျးစဲန့ၢ်ကီၢ်ရၢၣ်ကိၣ်လီၢ်ကဝီၤအဂၤတဖၣ်လၢကီၢ်စဲၣ်ဒိတဘ့ၣ် ဖဲလၢမၤရှးအကတီၢ် လၢကမၤလၢကပီၤ Georgia ကိၣ်ကမံးတံာ်တၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤအနံၤ ဖဲ လၢမၤရှး ၁၅ -၁၉ န့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်လၢဟ့ၣ်ကပီၤ ပကိၣ်ကမံးတံာ်ကရၢဖိတဖၣ် လၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်အဂီၢ် လၢကမၤတၢ်လၢပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်, ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်, မိၢ်ပၤတဖၣ်, ဒီးကီၢ်ရၢၣ်ကိၣ်လီၢ်ကဝီၤအပုၤမၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်အဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘၣ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ကမံးတံာ်အကရၢဖိတဖၣ် လၢအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်သးလၢကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢ တၢ်တဲသကိးတၢ်လၢအကီၢ်အဝဲတဖၣ်အပူၤဒီး မၤတၢ်ဆၢတံာ်လၢအကီၢ်အဝဲတဖၣ် လၢပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်အတၢ်မၤဂုၤ ထီၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပစံးဘျးဘၣ်စ့ၢ်ကိးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ပတၢ်ပြးဒီးမူဒါလၢအဝဲသ့ၣ်မၤဝဲဒၣ်လၢ တၢ်စဲၣ်နီၤ ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဲစၢတၢ်လၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢအိၣ်ဒီးအကံၢ်အစိ လၢပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်လၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢမၤရှးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ဟံၢ်

DCSD မၤကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ် “လၢမၤရှးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ဟံၢ်” လၢပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်လၢအပူၤကွၢ်အနံၤ အံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အရၢဒိၣ်အံၤ ပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢ ၃၀-မံးနံးတၢ်မၤလိအကတီၢ် လၢအပညိၣ် တၢ်စူးကါ တၢ်အုၣ်သး-ဒီးသန့တၢ်ပိးတၢ်လိတဖၣ် လၢကမၤဆူရဲၣ်ကျဲၤသးအတၢ်ဆိၣ်သနံး, မၤမုၢ်ထီၣ်သးဒီးတၢ်လီၤဘံးလီၤတီၤဒိၣ်ဒိၣ်ကလဲာ်လၢအအိၣ်ထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမၤန့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢ

အဂ္ဂလိပ်ပျားမတ်ဖိစွဲအဆိုင်ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်မၤလိအခိုင်ထံးတကတီၢ်, ဒီးပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ
ပျားမတ်ဖိခဲလၢကန့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုၣ်လၢတၢ်မၤလိအကတီၢ်အံၤအပူၤ, လၢဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢ
Mr. Curtis Smith, ပျားကရၢကရိဒူးအိၣ်ထီၣ် “တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ဟံၢ်အကတီၢ်” န့ၣ်လီၤ.

ယမုၢ်လၢလၢယကန့ၢ်ဟူအါထီၣ်ဘဉ်ဃးဒီးပပျားကိမိ, ကိသရၣ်ဒီးပျားမတ်ဖိအတၢ်မၤန့ၢ်တၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိ
တဖၣ်အါထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ပၢ်ကဲအါ,

Mrs. Cheryl Watson-Harris